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Dr. Agustí Pérez Madrid 
Sra. Aina Royo Sans 

  



Ordre del dia 
1. Aprovació de l'acta anterior 
2. Informacions del Cap d'estudis 
3. Aprovació dels Plans Docents del curs 2021-22 
4. Precs i preguntes 
 
Actua com a secretari d’aquest Consell d’estudis el Dr. Óscar Ruiz. 
 
ACTA: 
 

1. Aprovació de l'acta anterior 

S’aprova l’acta anterior sense cap esmena. 

 

2. Informacions del Cap d’estudis 

El Cap d’estudis comenta que en aquesta reunió del Consell d’estudis, necessària per aprovar 
els Plans Docents de les assignatures, oferirà poca informació sobre el Grau però que 
properament es farà una altra reunió per donar més dades. 

El Dr. Bosch reconeix que tant ell com l’equip Deganal ha trigat molt en avisar sobre 
l’organització del curs a la Facultat de Física però és que aquesta informació ens ha arribat des 
del Rectorat recentment, concretament ahir 9 de setembre de 2021. 

És important llegir el Pla de Contingència que se’ns ha enviat a tots. La idea és que podrem fer 
les classes de forma presencial, sense limitació de distància entre alumnes. Però encara no 
estem en una situació normal  que hi ha una sèrie de normes que hem de complir. Els punts 
bàsics s’ha intentat posar-los en negreta als correus enviats: utilització de mascaretes sempre i 
correctament col·locades quan s’està dintre de l’edifici, ventilació de les aules, puntualitat de 
professors i alumnes per evitar barreja d’alumnes sortint i entrant i evitar aglomeracions. 
Especialment els alumnes han de tenir clar que quan no tenen classe no han d’estar a la 
Facultat. Hem de ser molt escrupolosos, tots. 

El Dr. Guasch demana si els alumnes poden seure on vulguin de l’aula. El Cap d’estudis 
confirma que sí, que poden seure en qualsevol dels pupitres de l’aula. L’únic que es demana és 
que es separin tant com es pugui en funció de les dimensions de l’aula i el nombre d’assistents. 

El Dr. Bosch recorda que les indicacions de començaments del curs passat es van poder 
mantenir només dues setmanes i que vam perdre la possibilitat de fer classes presencials. 

 

3. Aprovació dels Plans Docents del curs 2021-22 

El Sr. Adrià Babiano comenta que ha trobat en els plans docents d’algunes assignatures que el 
valor percentual d’algunes de les activitats d’avaluació no és un valor únic sinó un rang. 
Pregunta si aquesta forma d’expressar els percentatges implica que només es poden donar 
només valors mínim o màxim o si es pot donar qualsevol valor en el rang. El Cap d’estudis, com 
a responsable d’una de les assignatures mencionades, explica que aquest rang es posa per 



intentar beneficiar l’alumne. El Dr. Guasch, com a coordinador d’una altra de les assignatures 
mencionades, explica que en el seu cas el rang està al Pla Docent per poder-lo mantenir curs 
rere curs però que el primer dia de classe dona els percentatges exactes de cada activitat 
avaluable. Aquesta informació queda enregistrada en un document que es pot consultar al 
Campus Virtual de l’assignatura durant tot el curs. En ambdós casos queda clar que s’aplica 
funció màxima. 

El Sr. Adrià Babiano comenta que en el Pla Docent de l’assignatura “Fonaments 
d’Electromagnetisme  Òptica” ha trobat un apartat on es diu que la nota mínima per aprovar 
l’assignatura és de 7 sobre 10. El Dr. Lousa, coordinador de l’esmentada assignatura, ens 
aclareix aquest punt. A la part de teoria de l’examen s’acostuma a preguntar unes definicions 
bàsiques, conceptes molt elementals. Aquestes preguntes bàsiques suposen aproximadament 
un 10% de la teoria. És sobre aquest 10% de preguntes molt bàsiques que per aprovar 
l’assignatura cal superar l’esmentat 7 sobre 10. Aquesta mesura es pren per reforçar que els 
alumnes aprenguin i dominin els conceptes fonamentals de l’assignatura. De tota manera, al 
final aquest apartat tampoc és tan rellevant perquè qui no és capaç d’entendre aquests 
conceptes bàsics difícilment podrà superar l’assignatura. Així que a la pràctica mai s’aplica 
aquest requisit malgrat es manté per motivar als alumnes a dominar els conceptes bàsics i 
fonamentals. 

El Dr. Ruiz recorda una limitació de la normativa UB d’avaluació. En cas d’avaluació continuada 
cap concepte pot tenir més del 60% del valor total de l’assignatura. 

S’aproven tots els plans docents. 

 

4. Precs i preguntes 

El Dr. Guasch comenta que una bona forma d’incentivar que els alumnes infectats de COVID, 
que estan obligats a quedar-se confinats en quarantena a casa seva, acceptin no venir a classe 
seria continuar oferint-los les classes per videoconferència. D’aquesta forma els alumnes 
sospitosos d’estar infectats no guanyarien res venint a classe, amb tot el perill de contagi que 
això podria comportar, ja que podrien assistir a les classes des de casa seva. 
 
El Cap d’estudis comenta que s’han mantingut moltes converses al respecte i que no hi ha un 
punt de vista unànime dintre del professorat. No es pot obligar a cap professor a fer les classes 
online quan les està fent presencials. Tot queda en mans de la voluntat de cada professor. No 
suposaria cap problema logístic perquè les eines per fer classes online estan disponibles a 
totes les aules. L’alumnat ha de tenir clar que no és un dret seu rebre classes online quan no 
pot assistir a classe per malaltia o qualsevol altre impediment. I si algun professor ho fa 
l’alumnat ha d’entendre que els professors que tinguin abans o després poden no voler fer-ho. 
 
El Dr. Diéguez s’interessa per si les classes d’aquest curs s’han de gravar i/o retransmetre. El 
Cap d’estudis insisteix en que cada professor pot decidir, és voluntari. El Dr. Ruiz insisteix en la 
idea de que si no es fa retransmissió pels confinats s’està incentivant a que aquests no 
informin que estan obligats a confinar-se i probablement vagin a classe i infectin tots els seus 
companys. El Dr. Ruiz demana si és possible limitar les retransmissions només als confinats 
declarats. El Dr. Guasch comenta que sí que és possible fer aquestes restriccions 
individualitzades a través del Campus Virtual. Fent-ho d’aquesta forma personalitzada s’evita 
que els alumnes “sans” puguin aprofitar-se de la situació i decidir no anar a classe. 
 



La Sra. Sara Portero demana si els serveis que permeten les retransmissions encara estan 
disponibles. El Cap d’estudis l’informa que sí, que els ordinadors, càmeres i sistemes d’àudio 
continuen funcionant a les aules de la Facultat. Aquestes facilitats van suposar una important 
despesa per la Facultat i continuaran a lliure disposició del professorat. 
 
El Sr. Adrià Babiano comenta que poden donar-se casos en que un alumne no pugui assistir a 
les classes d’alguna assignatura per raons diferents a la pandèmia. Com a exemples anomena 
els solapaments d’assignatures de cursos diferents o la necessitat de treballar per poder pagar 
els abusius preus de les matrícules. Comenta que aquests alumnes estan pagant la matrícula i 
per tant tenen dret a rebre les classes. Reclama, en nom propi i el d’un altre grup d’alumnes, el 
dret a rebre aquestes classes enregistrades per poder-les veure quan el seu horari li permeti. El 
Cap d’estudis comenta que aquesta demanda de distribució restringida dels enregistraments 
és molt difícil de realitzar a la pràctica ja que si algú pot rebre les classes enregistrades 
tècnicament res l’impedeix difondre-les a qui no té aquest permís. De tota manera, en la 
situació actual, no es pot obligar a un professor a transmetre i/o enregistrar les seves classes. 
Recentment el Rector va recordar els equips deganals i Caps d’estudis que la Universitat de 
Barcelona és una universitat presencial. La resta de modalitats són possibilitats addicionals que 
tenim. El Cap d’estudis està d’acord en que el cas d’alumnes que han de treballar s’hauria 
d’estudiar en detall. Però que es solapin classes per repeticions ja és més discutible. La Sra. 
Sara Portero vol que consti en acta que, encara que no sigui obligatori pels professors, els 
alumnes agrairien moltíssim que es retransmetin les classes. Ja entén que enregistrar és un 
altre cas molt diferent però si algun alumne es contagia de COVID s’agrairà molt que es pugui 
retransmetre. 
 
El Cap d’estudis comenta que el que comuniquin els representants dels alumnes d’aquest 
Consell d’estudis a la resta d’alumnes és pels receptors més important que el que pugui dir 
l’equip deganal o el Cap d’estudis. Al Consell d’estudis de Física els representants de l’alumnat 
tenen un espai des del que poden enviar missatges a tots els alumnes del Grau de Física. 
Estaria bé que els representants d’aquest Consell d’estudis també ho poguessin fer. Missatges 
amb dates clau de les preinscripcions i matrícules o recomanacions que puguin fer-se dintre 
del Consell d’estudis estaria bé que es poguessin canalitzar d’aquesta forma més propera a 
l’alumne. El Dr. Ruiz informa que per poder disposar d’aquest espai al Campus Virtual només 
cal demanar-ho. El Dr. Bosch insisteix en que aquesta eina aniria molt bé ara per reforçar el 
missatge de les mesures de prevenció anti-COVID. 
 
El President aixeca la sessió a les 11:46, de la qual com a secretari estenc aquesta acta 

 

 

 

 

Cap d’estudis                    Secretari 

Dr. Josep Bosch Estrada       Dr. Óscar Ruiz Sánchez 
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